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Pensionärsrådets sammanträde  
den 16 augusti 2021 

 

Ledamöter  

Alexandra Posacki, ordförande  SPF Seniorerna Farsta  

Berit Johansson, vice ordförande PRO Sköndal 

Inger Sjöberg  PRO Farsta  

Gun-Britt Dahlberg PRO Farsta  

Ing-Marie Svensson SPF Seniorerna Sköndal 

  

Ersättare  

Wåge Johansson PRO Sköndal 

Sven-Göran Svanborg PRO Farsta 

Christina Johansson SPF Seniorerna Farsta 

Ann-Christine Hanerud SPF Seniorerna Sköndal 

Gunnar Björkman PRO Sköndal 

 

Tjänstepersoner 

 

Jonas Wilhelmsson avdelningschef, äldreomsorg 

Linn Ljunglöv sekreterare, 

verksamhetscontroller 

 

 §2 Nina Lindberg arkitekt, avdelning    

stadsutveckling  

 

 

 

 

Sekreterare 

 

 

 

Justerat via mejl       Justerat via mejl 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare 
och tid för justering, anmälan av protokollet från förra 
sammanträdet 

Dagordningen godkändes. 

Protokollet justeras av ordföranden och vice ordföranden den 17 

augusti. 

Protokollet från rådets sammanträde den 14 juni 2021 anmäldes 

och lades till handlingarna. 

 

§ 2 besök: Nina Lindgren, avdelning stadsutveckling 

Presentation 

Nina Lindgren är landskapsarkitekt och arbetar inom avdelningen 

för stadsutveckling. Nina ansvarar tillsammans med Jan Ekman 

för planering, drift och skötsel av park- och naturmark inom 

stadsdelen. Inom avdelningen arbetar man bland annat mycket 

med trygghets- och klimatinvesteringar och samarbetar i stor 

utsträckning med trafikkontoret och exploateringskontoret inom 

staden. 

 
Svar på frågeställningar, relaterade till ärende 

Idéburet offentligt partnerskap (IOP) om en  

renare och trivsammare miljö kring Magelungen  

FAR 2021/324:  

 
1 .Hur har stadsdelsnämnden och stadsdelsförvaltningen löst 

gränsdragningen mot Huddinge kommun gällande skräpplockning 

från Magelungen?  

Finns liknande avtal med Huddingekommun? Om inte föreslår rådet 

att resonemang om skräpplockning inleds. 

Stadsdelens entreprenör plockar skräp längs strandkanten, på 

mark och inom ”krattlängds avstånd” ut i vattnet. Avtalet med 

Magelungens fiskerivårdsförening innebär att de får ansvar för 

skräp som finns längre ut i vattnet som nås med hjälp av båt, t ex 

sådant som har fastnat i vassruggar.  

Kartbilaga till ärendet visar vilka sträckor som gäller för 

stadsdelen och hur avgränsningen gentemot Huddinge kommun 
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ser ut. Huddinge sköter sina sträckor själva och inget organiserat 

samarbete finns med Huddinge gällande detta.  

 
2  I ärendet informeras om skräpplockning via magnetfiske. Därtill 

borde även andra former av skräpplockning diskuteras anser rådet, 

såsom exempelvis dykning. Genom skräpplockning längs med 

sjösidan omhändertas inte eventuellt skräp som ligger djupare i 

exempelvis mitten av sjön.  

Markägaransvaret för sjöar bortanför ”krattlängds avstånd” från 

stranden ligger på exploateringskontoret. Stadsdelsförvaltningen 

ansvarar endast för botten vid badplatser. 

 

3 Ingår miljön kring kanotleden längs Forsån i det här 

avtalsområdet?  

Nej, i kartbilagan visas vilka områden som gäller inom 

entreprenörsavtalet med Fiskerivårdsföreningen. Förvaltningen 

har mottagit ett medborgarförslag gällande kanotled längs Forsån, 

Medborgarförslaget är inte ännu behandlat utan kommer att 

behandlas under hösten. 

 
4 När det gäller gångvägen invid Magelungen ses vissa perioder, 

dagar och helger överfulla papperskorgar. Skräp från överfulla 

papperskorgar drivs ner i sjön. Hur hanterar stadsdelsnämnden och 

stadsdelsförvaltningen detta?  

Avtalade entreprenörer ska frekvent tömma papperskorgar. 

Förvaltningen för regelbunden dialog med dessa om eventuellt 

missade papperskorgar mm. 

 

Övrig fråga - Naturmark som ingår i en tomträtt, hur mycket får 

tomträttsinnehavaren gör på marken?  

En tomträttsinnehavare har liknande rättigheter och skyldigheter 

som tomtägare. De ansvarar bland annat för driften. Stadsdelen 

går aldrig in på fastighetsmark utan sköter endast mark som är 

planlagd som park- eller naturmark.  Områden inom stadsdelens 

ansvar röjs enligt plan på rullande schema om vart femte år. Vad 

gäller hinder kopplat till gångvägar eller likande sker röjning 

kontinuerligt för att renhålla och säkra gångvägar, parker mm. 
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 § 3 Ärenden till nämndsammanträdet den 26 augusti 
Ärende nr 6: Ekonomisk månadsrapport juli 2021 

Dnr FAR 2021/152 

Rådet har inget att erinra.  

 

Ärende nr14: Detaljplan för del av fastigheten Farsta 2:1 i 

stadsdelen Larsboda  

Svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden 

Dnr FAR 2021/405 

Rådet hävdar att det finns brister och felaktigheter i detaljplanen 

och anser därför att planen bör återremitteras till 

stadsbyggnadskontoret. Rådet menar att flera frågor bör utredas 

närmare och konsekvensanalyser gällande ett antal frågor 

genomföras.  

 

Rådet påpekar att nämnda cykelbanor i planen inom området inte 

finns och är felaktigt. Detta bör enligt rådet utredas och 

korrigeras i planen. Brister inom planen avser ej genomförda 

konsekvensanalyser för dels antalet parkeringsplatser i 

förhållande till antalet lägenheter som är väldigt få och hur det 

exempelvis kan komma att påverka seniorer som är i behov av 

bil. Dels hur kollektivtrafiken kommer att påverkas av ett 

förmodat ökat antal resenärer inom området. Ytterligare en 

konsekvensanalys som rådet anser behöver genomföras gäller 

trafiktäthet och dess påverkan på boende, gående och cyklister 

samt hur gods och personaltrafiken till och från Mathems 

logistikcentrum kommer att påverka övrig trafik i området. 

Rådet anser även att äldreperspektivet helt saknas i detaljplanen 

och att planen borde lagts ut för beskådan hos biblioteket. 

 

§ 4 Information från förvaltningen 

Förvaltningens verksamheter har fungerat väl under sommaren. 

Under varmare perioder har trädgårdar nyttjats frekvent och 

kylaggregat har använts. 

Förvaltningen ser tendenser till en viss ökad efterfrågan vad 

gäller boendeplatser inom vård- och omsorgsboenden. 
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Förvaltningens verksamheter är fortsatt smittfria vilket de också 

varit hela sommaren. 

 

Dialog sker kontinuerligt gällande mötesform för kommande råd.  

 

§ 5 Genomgång av balanslista 

Rådet gick igenom och uppdaterade balanslistan över frågor, 

besök och liknande – se bilaga. 

 

§ 6 Övriga frågor  
Rådet har utsett Wåge Johansson, PRO och Alexandra Posacki,  

SPF som representanter till att delta i förvaltningens 

samverkansgrupp kring det förebyggande arbetet för äldre i Farsta 

stadsdelsområde.  

 

§ 7 Sammanträdet avslutas 

Ordföranden avslutade sammanträdet 




